
P r o t o k ó ł Nr XLII/23 

 

z obrad XLII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Nowy Dwór z dnia 29 grudnia  2023 r. 

Obrady sesji odbywały się w Urzędzie Gminy w Nowym Dworze od godz. 1000 do godz.1050 

 

Obecni na obradach Sesji radni: 

1. Bobryk Maria 

2. Drożdżejko Paweł 

3. Gawrylik Przemysław 

4. Kalenik Katarzyna 

5. Kulmaczewska Krystyna 

6. Możejko Marcin 

7. Rusiecki Kazimierz 

8. Rutkowska Grażyna 

9. Ryszkiewicz Mirosław 

10. Sobolewski Stanisław 

11. Stasiulewicz Elżbieta 

12. Szczurko Daniel 

 

Ponadto w obradach sesji uczestniczył Wójt – Pan Andrzej Humienny, Skarbnik – Pani Justyna 

Stasiulewicz, Zastępca Komendanta Placówki Straży Granicznej w Nowym Dworze – por. 

Paweł Piekarski, Dyrektor Szkoły – Pani Elżbieta Stasiulewicz, kierownik Referatu 

Komunalnego – Pan Marek Humienny, Ks. Dawid Sulima oraz sołtysi z terenu gminy – lista w 

załączeniu.  

 

 

Ad. pkt 1 -2–go. 

 

Obrady XLII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy otworzył i prowadził Przewodniczący Rady 

Gminy – Pan Stanisław Sobolewski. Na wstępie powitał wszystkich obecnych na Sesji. 

Stwierdził, że na stan 14 radnych w obradach sesji uczestniczy 12 radnych,  a więc obrady są 

prawomocne. 

 

Kolejno Przewodniczący Rady  przedstawił wniosek Wójta Gminy o dołączenie do porządku 

obrad projektów uchwał w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Nowy Dwór na lata 2023-2037 oraz w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok. 

 

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek obrad, który jednogłośnie 

został przyjęty  przez Radę Gminy w składzie:Bobryk Maria,Drożdżejko Paweł,Gawrylik 

Przemysław,Kalenik Katarzyna,Kulmaczewska Krystyna,Możejko Marcin, Rusiecki 

Kazimierz, Rutkowska Grażyna, Ryszkiewicz Mirosław, Sobolewski Stanisław, Stasiulewicz 

Elżbieta, Szczurko Daniel, w następującym brzmieniu: 

        

1) Otwarcie Sesji, powitanie obecnych, stwierdzenie prawomocności obrad. 



2) Przyjęcie porządku obrad XLII Sesji Rady Gminy. 

3) Przyjęcie protokołu z XL Sesji Rady Gminy.  

4) Przyjęcie protokołu z XLI Sesji Nadzwyczajnej Rady Gminy.  

5) Informacja z działalności międzysesyjnej. 

6) Sprawozdanie z działalności komisji Rady Gminy Nowy Dwór za 2023 rok. 

7) Podjęcie uchwał w sprawach 

- uchwalenia planu pracy Rady Gminy Nowy Dwór na 2024 rok; 

- zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2024 rok; 

- zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji na 2024 rok; 

-  przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowy Dwór w 2024 roku; 

-  określenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz opróżniania zbiorników 

bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków 

i transportu nieczystości ciekłych, 

- w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Nowy 

Dwór na lata 2023-2037, 

- w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok. 

8) Interpelacje i zapytania radnych. 

9) Sprawy różne. 

10) Zakończenie obrad  XLII Sesji Rady Gminy. 

 

 

Ad.pkt 3. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Stanisław Sobolewski poinformował, że protokół z XL Sesji 

Rady Gminy wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy pokój Nr 1. Zapytał, czy są  uwagi 

do protokołu. Radni uwag nie wnieśli i protokół został przyjęty w głosowaniu jawnym  

jednogłośnie w następującym składzie:  

 

Bobryk Maria, Drożdżejko Paweł, Gawrylik Przemysław, Kalenik Katarzyna, Kulmaczewska 

Krystyna, Możejko Marcin, Rusiecki Kazimierz, Rutkowska Grażyna,  Ryszkiewicz Mirosław, 

Sobolewski Stanisław, Stasiulewicz Elżbieta, Szczurko Daniel. 

 

Ad. pkt 4. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Stanisław Sobolewski poinformował, że protokół z XLI 

Sesji Rady Gminy wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy pokój Nr 1. Zapytał, czy są  

uwagi do protokołu. Radni uwag nie wnieśli i protokół został przyjęty w głosowaniu jawnym  

jednogłośnie w następującym składzie:  

 



Bobryk Maria, Drożdżejko Paweł, Gawrylik Przemysław, Kalenik Katarzyna, Kulmaczewska 

Krystyna, Możejko Marcin, Rusiecki Kazimierz, Rutkowska Grażyna,  Ryszkiewicz Mirosław, 

Sobolewski Stanisław, Stasiulewicz Elżbieta, Szczurko Daniel. 

 

Ad. pkt 5. 

Wójt Pan Andrzej Humienny poinformował o następujących działaniach: 

W tym okresie wydano 13 Zarządzeń Wójta Gminy w tym: 

- 8  Zarządzeń dotyczących spraw organizacyjnych, 

- 5  Zarządzeń finansowych. 

Firma TST Szymon Tomaszewski rozpoczęła prace budowlane przy realizacji zadania  pn.: 

„Przebudowa i rozbudowa oczyszczalni ścieków w Nowym Dworze wraz z przebudową 2 

szt. przepompowni ścieków w m. Nowy Dwór i m. Bobra Wielka”, 

Zleciliśmy firmie STRABAG wykonanie prac dodatkowych  w m. Plebanowce  realizowanych 

w ramach zadania pn.„Przebudowa  i rozbudowa dróg gminnych w miejscowościach 

Plebanowce i Sieruciowce w Gminie Nowy Dwór” -  odcinek o długości ok 200 m za kwotę 

533 588,62 zł  

Odebraliśmy ciężki samochód  ratowniczo-gaśniczy Renault K440 od firmy MOTO-TRUCKo 

wartości 1 603 920 zł. 

Wczoraj podpisaliśmy umowę na rozbudowę budynku Urzędu i OSP za kwotę 2 709 111 zł. 

Termin realizacji to 29.12.2024 r. 

 

Ad. pkt 6. 

Sprawozdanie z działalności komisji Rady Gminy Nowy Dwór za 2023 rok. 

Przewodniczący Rady poinformował, że ww. sprawozdania były omawiane na komisjach. 

Pytań  nie było. 

 

Ad. pkt 7. 

Podjęcie uchwał: 

- w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy Nowy Dwór na 2024 rok.Przewodniczący 

Rady odczytał treść projektu uchwały.Pytań nie było. 

 

Uchwała Nr XLII/261/23w sprawieuchwalenia planu pracy Rady Gminy Nowy Dwór na 2024 

rok,została przyjęta w głosowaniu jawnym jednogłośnie w składzie: Bobryk Maria, Drożdżejko 

Paweł, Gawrylik Przemysław, Kalenik Katarzyna, Kulmaczewska Krystyna, Możejko Marcin, 

Rusiecki Kazimierz, Rutkowska Grażyna,  Ryszkiewicz Mirosław, Sobolewski Stanisław, 

Stasiulewicz Elżbieta, Szczurko Daniel. 

 

 

 



- w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2024 rok. Przewodniczący Rady 

odczytał treść projektu uchwały. Pytań nie było. 

 

Uchwała Nr XLII/262/23w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2024 

rok,została przyjęta w głosowaniu jawnym jednogłośnie w składzie: Bobryk Maria, Drożdżejko 

Paweł, Gawrylik Przemysław, Kalenik Katarzyna, Kulmaczewska Krystyna, Możejko Marcin, 

Rusiecki Kazimierz, Rutkowska Grażyna,  Ryszkiewicz Mirosław, Sobolewski Stanisław, 

Stasiulewicz Elżbieta, Szczurko Daniel.. 

 

- w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji na 2024 rok. 

Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały. Pytań nie było. 

 

Uchwała Nr XLII/263/23w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji na 2024 rok,została przyjęta w głosowaniu jawnym jednogłośnie w składzie: Bobryk 

Maria, Drożdżejko Paweł, Gawrylik Przemysław, Kalenik Katarzyna, Kulmaczewska 

Krystyna, Możejko Marcin, Rusiecki Kazimierz, Rutkowska Grażyna,  Ryszkiewicz Mirosław, 

Sobolewski Stanisław, Stasiulewicz Elżbieta, Szczurko Daniel. 

 

- w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowy Dwór w 2024 roku.Przewodniczący Rady 

odczytał treść projektu uchwały. Pytań nie było. 

 

Uchwała Nr XLII/264/23w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowy Dwór w 2024 roku,została 

przyjęta w głosowaniu jawnym jednogłośnie w składzie: Bobryk Maria, Drożdżejko Paweł, 

Gawrylik Przemysław, Kalenik Katarzyna, Kulmaczewska Krystyna, Możejko Marcin, 

Rusiecki Kazimierz, Rutkowska Grażyna,  Ryszkiewicz Mirosław, Sobolewski Stanisław, 

Stasiulewicz Elżbieta, Szczurko Daniel. 

 

- w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych lub 

osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości 

ciekłych.Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Rady: Panie Przemku, może powie Pan kilka słów odnośnie tej uchwały, żeby 

sołtysi słyszeli.  

 

Przemysław Szczerbacz: To jest tylko zabezpieczenie dla mieszkańców. Jeśli gmina wywozi 

odpady, ale zdarzy się tak, że nie dojedzie samochód w terminie, to mieszkaniec może wezwać 

inną firmę i obciążyć gminę. I po to, żeby firmy nie miały nie wiadomo jakich stawek za 1 m3, 

to ustalamy stawkę.  

 

Przewodniczący Rady: Dziękuję. Panie Przemku, jeszcze Pan wspomni tutaj odnośnie tych 

kontroli, które będą.  

 



Przemysław Szczerbacz: Od pierwszego kwartału - od połowy stycznia ruszamy z kontrolami 

przydomowych oczyszczalni ścieków i szamb. Pierwsza kontrola to będzie wezwanie do 

Urzędu, tylko nie wiem jeszcze czy to będzie wezwanie imienne, czy wywieszone [do 

publicznej wiadomości], ponieważ to wezwanie i kontrola zza biurka ma trochę inny charakter, 

jeszcze nad tym pomyślimy. Trzeba będzie przedstawić umowę z kim mieszkańcy mają 

podpisaną na wywóz nieczystości ciekłych i ilość faktur i też do tego się wliczają faktury za 

zużytą wodę, ponieważ przelicznik jest 1:1 - 1 m3 wody - produkujemy 1 m3 ścieków.  

 

Sołtys Tomaszewski: A jak ktoś ogrody podlewa czy krowy piją?  

 

Przemysław Szczerbacz: Trzeba dwa liczniki założyć i będziemy odliczać.  

 

Wójt: Na takiej zasadzie działa u nas kto jest podpięty pod oczyszczalnię. Mamy 2 liczniki i np. 

ogrody czy opryski jest odliczane - za te ścieki nie płacimy - tak jest w Nowym Dworze. Teraz 

tak ustalili, że jest przelicznik 1:1. Trzeba czymś się chronić i wstawiać podliczniki, bo np. nie 

tylko ogrody, ale ktoś ma podłączoną oborę. To nie jest nasz wymysł.  

 

Przemysław Szczerbacz: Druga kontrola to jest kontrola w terenie, na którą wysyłam 

zawiadomienie. Po 7 dniach się pojawiam i oceniam stan szamba lub oczyszczalni 

przydomowej.  

 

Radny Rusiecki: Na tej kontroli sam Pan będzie osobiście? 

 

Przemysław Szczerbacz: Nie wiem jeszcze, chyba ja i Ela, bo to będzie cała gmina. Mam taki 

pomysł, że kto będzie chciał, to mogę tę kontrolę za raz zrobić. Bo to nie będzie fizycznie 

możliwe do wszystkich zajść, z obu kontroli trzeba sporządzić protokół i sprawdzić dokumenty. 

Jeśli ktoś ma oczyszczalnie przydomową – „samoróbkę” - likwidujcie albo zmieniajcie na taką 

z certyfikatami, bo coś takiego to jest samowola budowlana i to jest pod natychmiastowe 

zamknięcie i nasłanie inspekcji budowlanej.  

 

Sołtys Karpowicz: Jak rozliczyć przydomową oczyszczalnię, jeśli mamy np. 20 m3 wody? 

 

Przemysław Szczerbacz: Przydomowa oczyszczalnia jeśli jest robiona przez firmę, ma 

specyfikację. Jest tam zapis, że jest raz na dwa lata [sprawdzana], my to respektujemy, bo tak 

fachowcy stwierdzili. Ale, weszły przepisy, które mówią o tym, że każda oczyszczalnia ma 

mieć raz na kwartał przeprowadzone badania. Na dzień dzisiejszy badania można zrobić z 

osadnika chyba z gleby, to na dzień dzisiejszy 400 zł takie badanie kosztuje. Jeszcze jedna 

ważna rzecz. To, że ludzie mówią, że min. raz na kwartał wywozi się szambo to jest nieprawda. 

Tak jak przepisy mówią, ile wody, tyle ścieków. Rozbieżność może być do 1,5 m3, bo my 

później odpowiadamy za to przed WIOŚiem, a WIOŚ się za to weźmie, także ścieki musicie 

często wywozić.  

 

Sołtys Michniewicz: Ale to przez Urząd? Urząd żeby odbierał? 

 



Przemysław Szczerbacz: Nie tylko Urząd, u nas jeszcze są 4 firmy, które mogą, ale nie wiem, 

czy to się opłaci, bo one muszą przyjechać z Białegostoku, Sokółki. Może Pan podpisać umowę 

z kim chce.  

 

Przewodniczący Rady: Odnośnie montażu licznika, to trzeba robić na własny koszt? A 

legalizacja, plombowanie? 

 

Marek Humienny: Jak się kupuje, to od razu jest legalizacja na liczniku na 5 lat, my tylko 

plombujemy. Zgłosić do nas i konserwator przyjedzie zaplombuje.  

 

 

Uchwała Nr XLII/265/23w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz opróżniania zbiorników 

bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i 

transportu nieczystości ciekłych,została przyjęta w głosowaniu jawnym jednogłośnie w 

składzie: Bobryk Maria, Drożdżejko Paweł, Gawrylik Przemysław, Kalenik Katarzyna, 

Kulmaczewska Krystyna, Możejko Marcin, Rusiecki Kazimierz, Rutkowska Grażyna,  

Ryszkiewicz Mirosław, Sobolewski Stanisław, Stasiulewicz Elżbieta, Szczurko Daniel. 

 

- w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Nowy Dwór na 

lata 2023-2037. Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały. Pytań nie było. 

 

Uchwała Nr XLII/266/23w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Nowy Dwór na lata 2023-2037,została przyjęta w głosowaniu jawnym 

jednogłośnie w składzie: Bobryk Maria, Drożdżejko Paweł, Gawrylik Przemysław, Kalenik 

Katarzyna, Kulmaczewska Krystyna, Możejko Marcin, Rusiecki Kazimierz, Rutkowska 

Grażyna,  Ryszkiewicz Mirosław, Sobolewski Stanisław, Stasiulewicz Elżbieta, Szczurko 

Daniel. 

 

- w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok. Przewodniczący Rady odczytał treść 

projektu uchwały. Pytań nie było. 

 

Uchwała Nr XLII/267/23w sprawiezmian w budżecie gminy na 2023 rok,została przyjęta w 

głosowaniu jawnym jednogłośnie w składzie: Bobryk Maria, Drożdżejko Paweł, Gawrylik 

Przemysław, Kalenik Katarzyna, Kulmaczewska Krystyna, Możejko Marcin, Rusiecki 

Kazimierz, Rutkowska Grażyna,  Ryszkiewicz Mirosław, Sobolewski Stanisław, Stasiulewicz 

Elżbieta, Szczurko Daniel. 

 

 

 

 

 

 

 

Ad. pkt. 8. i 9. 



 

Przewodniczący Rady: Kolejny punkt: interpelacje i zapytania radnych. Sprawy różne.  

 

Sołtys Gajda: Czy Pan Starosta może nas odwiedzić w sprawie tej drogi? Mógłby nas odwiedzić 

coś wytłumaczyć. Mieszkańcy pytają.  

 

Wójt: Wczoraj byliśmy na posiedzeniu Związku i pytaliśmy Pana Starostę. Obiecał, że zrobi. 

Po nowym roku ma podpisać umowę z Wojewodą i zacznie robotę. Zapewniał, że zrobi.  

 

Sołtys Gajda: Jeszcze odnośnie oczyszczalni - jeśli ktoś ma własne studnie, jak to będzie 

rozliczane? 

 

Przemysław Szczerbacz: Wg przepisów powinieneś zgłosić to do Urzędu, zaplombować licznik 

i normalnie płacić za pobór wody. Jeszcze odnośnie wychodków - to jest do likwidacji. Są dwie 

opcje - albo zbudować przydomową oczyszczalnię, albo zbudować szambo szczelne (bo 

będziemy sprawdzać też szczelność), albo TOI TOI.  

 

My przekazujemy takie szczegółowe sprawozdania, WIOŚ w każdej chwili nas sprawdza i ma 

dostęp do naszych danych. To jest nasz obowiązek.  

 

Sołtys Andronik: Ja jeszcze tradycyjnie odnośnie naszego śmietnika. Policja i mieszkańcy cały 

czas się interesują [tą sprawą].  

 

Przemysław Szczerbacz: Policja się zainteresowała, ponieważ ja powiadomiłem Policję, bo tam 

znaleźliśmy adres. Dostaliśmy informację, że tam są odpady, pojechaliśmy, znaleźliśmy adres 

z Dąbrowy Bł., wezwałem Policję. Policja przysłała mi niedawno pismo, że umarzają 

postępowanie, bo nie znaleźli sprawcy, gdzie są zeszyty, pocztówki zaadresowane na Dąbrowę.  

 

Sołtys Aluszyk: Ja chciałbym się dowiedzieć co z podatkami za grunty orne - chodzi o stawkę.  

 

Wójt: Przyjęliśmy maksymalną stawkę, tak jak gminy sąsiednie, bo musielibyśmy zrezygnować 

z jakichś inwestycji, czyli mamy na boisko 8,5 mln, albo boiska by nie było, albo przedłużenia 

w Plebanowcach. Dostaliśmy na to dotację i szkoda by było te pieniądze oddać. Teraz nie 

wiadomo, czy będą pieniądze, czy nie i idziemy tak jak gminy sąsiednie po prostu.  

 

Sołtys Aluszyk: Jak dużo? 

 

Przewodniczący Rady: Kwintal żyta będzie kosztować 89,63 zł, co się przekłada na 224,75 

zł/ha przeliczeniowy. Proszę Państwa, te stawki są takie jak w całej Polsce, to nie jest nasz 

wymysł.  

 

Radny Szczurko: Dobra wiadomość jest taka, że jeżeli teraz żyto jest tańsze, to za rok może 

będzie niższy podatek.  

 

Wójt: Wiem, że to jest nieprzyjemne dla rolników, ale musielibyśmy z czegoś zrezygnować.  

 

Przemysław Szczerbacz: Jeszcze jest jedna kwestia odnośnie hodowców krów. Macie ścieki z 

hal udojowych. Rolnictwo jest uznawane jako przemysł i gmina jest zobowiązana przyjąć te 

ścieki, bo my z tego też będziemy rozliczani.  

 



 

Ad. pkt 10. 

  

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Stanisław 

Sobolewski  zakończył obrady XLII Sesji VIII kadencji Rady Gminy Nowy Dwór.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

 

Protokółował:         Przewodniczył:  

 

Joanna Giczan             Stanisław Sobolewski 


